

Referat Møde i Dalmosegruppen: mandag den 13. november 2023 kl. 19.00-21.00 Mødet afholdes fysisk på Atkærcentret.

Alle interesserede er mere end velkomne til at deltage. Der er ingen tilmelding.

De deltog; Jens, Sebastian, Poul, Nikolai & Louise (Høve), Casper (kontaktbetjent), Niels, Grethe, Thomas, Poul B., Jeanne, Peter, Mia.

Referent: Jeanne

Dagsorden:

Først kort introduktion til hvem der sidder rundt om bordet.

1. Dialog med vores lokale kontaktbetjent Casper Lund, som kommer på besøg –
Generelt roligt i Dalmose.

Fra d. 21/8 og frem til november, har der været 71 sager for Dalmose. Det kan være alt fra mistet pas, husspektakler, voldsepisoder, indbrud i varebiler osv.

Det er især knallert kørsel der bliver meldt og klaget over – Casper ønsker at blive orienteret om hvornår og hvor der bliver kørt uforsvarligt både ifht biler og knallerter. Casper vil gerne yde en præventiv indsats over for de unge.

Ønsker at Dalmosegruppen vil være med til at gøre synligt, at vi alle skal være med til at holde øje med hvad der sker i forhold til indbrud, i både huse og biler.

Casper vil gerne komme ud og holde foredrag om hvad man som borger kan gøre for undgå indbrud, nabohjælp og IT kriminalitet.

Er der noget Casper som lokalbetjent kan hjælpe med, er man velkommen til at kontakte ham. Dog skal man ringe 114 ved mere konkret og akut.

Nabohjælp – der findes en app, hvor man kan tilmelde sig, og hvor man kan melde hvis man ikke er hjemme (dog vælger man hvem der skal vide det). <https://nabohjaelp.botrygt.dk/>

Hvis man oplever personer der går og virker mistænkelig, så snak med vedkommende. For det meste er det helt uskyldigt, men opmærksomhed i området er en god ting og virker også præventivt.

Jens spørger om det er muligt at politiet kan komme forbi skolen om morgenen, og have fokus på dem der kommer uden lys og reflekser, og tage en snak med de unge og forældre der afleverer. Casper vil tage kontakt til Tina (skoleleder) ang. færdsel relateret undervisning.

2. Eksplosioner i Dalmose om aften hvad gør vi ved det?) v. Niels.

Til dels er det generende og også stressende ifht kæledyr. Det lyder som voldsomt store kanonslag – Har fortalt Casper, lokalbetjenten, om hvad der foregår med de voldsomme eksplosioner. Niels spørger hvad vi kan gøre.

Casper går videre med det og Niels vil forsat tage notat om det.

3. Evaluering af Fodsporets Fødselsdag

Niels: seniorklubben var fuldt tilfreds.

Sebastian – gymnastik ønsker at dem der serverer mad, bliver delt ud over pladsen, og ikke samlet et sted.

Grethe – menighedsrådet var fuldt tilfreds.

Mia – har snakket med Tina om Dalmose skole vil stå for Dalmosesangen til næste år. Det vil de gerne.

Forsat ønske at der søges om penge til borde & bænke.

4. Børnedisco

v. Sebastian: Der er flere der har nævnt at der er ønske om børnedisco i Dalmore.

Jens: Støtteforeningen har også tilbudt samarbejde om dette. Det er ønsket at det koordineres med børnedisco i Flakkebjerg, så det ikke lægges i samme måned. På den måde bliver der skabt flere aktiviteter og ikke konkurrerende aktiviteter.

Sebastian har snakket med Mie fra Flakkebjerg om det er muligt at lave et samarbejde, så der f.eks. om foråret i Dalmore og efteråret i Flakkebjerg.

Peter fra Hashøj IF, foreslår at det evt kan kombineres med fx aktiviteter i hallen inden børnedisco (fx fodbold). Sebastian tager fat i Mie fra Flakkebjerg, Jeppe og Martin fra gymnastik, og vil se om de kan stable en fest på benene for børnene.

5. Orientering om Dalmoregruppens opbevaringsrum på Atkærcentret v. Niels og Mia. –

Der er blevet gjort et rum & skab klar, som kan bruges til Dalmoregruppen, i kælderen. Der vil blive sat en kodelås op. Rummet kan bruges til alle de ting der er samlet i årenes løb.

6. Orientering fra adhoc grupper –

Ukrainske flygtninge v. Mia.

– Er der nogen der vil byde ind med noget i forbindelse med julen?

Mia fortæller om hvad der skete sidste år, og spørg om f.eks. Seniorrådet Dalmore eller Menighedsrådet vil stå for noget? Grethe og Thomas taler med menighedsrådet.

I år er det muligt for de Ukrainske flygtninge at deltage i Fællesjul i Slagelse, endda med mulighed for transport. Tilmelding & info – se facebookside Ukrainske Flygtninge i 4261 Dalmore og omegn.

Helle Nielsen fra Fællesjul søger flere frivillige hænder.

Ungdommens Idrætsmødested v. Jens og Mia.

Mia fortæller at har været "Move Event" for børn og unge i fredags (d.10/11). Der var stor opbakning hele vejen rundt.

Ungdommens idrætsmødested er en af de fire kandidater som er med i kapløbet om årets Landdistriktspris. Vinderen bliver udnævnt d. 22.11 i Tårnborgeforsamlingshus. Alle kan deltage. Flot program med temaet natur, udeliv og fællesskaber, med foredrag af naturvejleder og mulighed for at møde andre ildsjæle m.m. Tilmeldingsfrist nu på torsdag. Læs mere på DalmoreGruppens facebookside eller Slagelse Kommunes hjemmeside. Håber at se rigtig mange.

DalmoreGruppen er blevet kontaktet af en journalist studerende fra RUC, som vil skrive en artikel om de nomineret til Årets Landdistriktspris. En skoleklasse, Ungegruppen & DalmoreGruppen besvarer spørgsmål i den forbindelse.

Belysning: Jens

Der er sat 3 lamper og 2 projektører på idrætsmødestedet – Dalmore el-service har sponseret den ene lampe og har monteret det hele, Cemas Byg har gravet ud til dem til en fordelagtig pris. De 4 projektører på multibanen er skiftet. De 6 projektører på multibanen er styret af tryknap. Pt kun 5 minutter ad gangen. Det arbejder vi på at forlænge.

De 3 andre langs stien mod hallen er koblet på lyset i skolegården, samt lyset på stien bag ved hallen.

Slukker pt kl. 21.00, så er der mørkt på hele området. Jens finder ud af om tidsrummet kan udvides til 23 af hensyn til aktiviteter i hallen.

Unge generelt v. Mia.

Vi venter med at kontakte ungdomsskolen.

Pt. bekymring om Ungehuset. Der mangler frivillige. Snak rundt om bordet om dette, og er der nyt fra Slagelse Kommune vedr. fritidstilbudsindsatsen?.

Idé: Møde med Ungehuset, DalmoseGruppen og politikere i det nye år. Punkt på næste møde i DG.

Velkomstgruppe & generelt v. Jens og Mia

Hvordan får vi flere med til vores møder?

Der er kommet en annonce i det sidste Kirkeblad. Derudover kommet der i samarbejde med Dagli Brugsen Dalmose et stykke i Kirkebladet til foråret om velkomstkurv.

Julelys v. Jens

Jens – Grundet besparelse i Slagelse Kommune, vil der ikke være julebelysning i grantræet samt lyskugler ved indgangen til byporten. Vi må dog gerne selv sørge for at sætte lys i træet og koble lyskuglerne til, men vi står selv for alle udgifter undtagen strøm. Pynten kan afhentes hos kommunen.

Vi vil selv gøre det, Sebastian vil lave et opslag om der er nogen der hjælpe med lift og elektriker.

Niels er blevet "flagmand" og har afløst Flemming på denne post, og sørger for at sætte flag op ved Atkærcenteret og ved Bongo.

Legepladsstativ:

Jens har snakket med Jesper fra Støtteforeningen, om at søge kommunen om tilladelse til at sætte det legestativ, som ligger bag ved hallen, op, så det kan blive brugt. Jesper og Jens arbejder videre med det.

7. Eventuelt –

Peter – Slagelse Idrætsråd kommer til hallen på tirsdag, hvor der afholdes møde med idrætsforeningerne. Peter arbejder med at få de unge til at blive frivillige, og gøre forskellige indsatser. Mia og Ungegruppen vil gerne samarbejde, da de taler om at lave et event med de unge fra 7.klasse og op til 20 år.

Poul B – Kollektiv trafik – De besparelser der har været snak om er blevet reduceret, linje 431 er ikke blevet berørt.

Nabo Go er aktiv i Slagelse kommune, og der vil komme skilt op i Dalmose, man vil nok se mere til det, da der forsat vil være besparelse i forbindelse med kollektiv trafik. Jens efterlyser dialog. Har ikke hørt fra NaboGo eller kommunen siden vi sammen med Skørpinge sagde ja til at deltage i udrulningen af dette før Covid19!

Valgmenighedskirken (Nikolai og Louise) – Vil gerne vise at de er her, og også kan bruges i forbindelse med kirkehandling. Udover det et samarbejde, der kobler Høve og Valgmenigheden op på resten af lokalområdet er der ønske om dialog og deltagelse i Fodsporets Fødselsdag 😊

Punkt til næste møde – Ungehusets fremtid. Er der nyt fra Slagelse kommunes strategi på klubområdet??

Referat slut.

Venlig hilsen Forretningsudvalget: Sebastian Jensen, Mia Ibsen, Johny Bruun, Jeanne Davidoff, Niels G. Mortensen og Jens Jørgensen